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		Abstract

		Chinese Abstract: 公眾對同性戀者及其權利的觀點是否會隨著時間而改變？ 全球各地雖已有諸多研究探討此議題, 但香港部分的研究資料卻相當有限。 本簡報將可彌補相關研究的不足。  

本研究是基於首次追蹤研究，觀察香港公眾對同性戀者所享有的法律保障之態度轉變。 在這項研究中，我們於 2013 年首次對香港市民的代表性樣本進行電話調查， 並於 2017 年重複同樣的調查。 在兩次資料搜集的過程中，研究者皆詢問受訪者相同的問題，但 2017 年則新增了一題關於授予同性伴侶移民權利的問題。 本報告將比較 2013 年及 2017 年的研究資料，以檢視公眾的觀點有何轉變。  

越來越多的香港人表示贊成保障同性戀者的權利。 2013 年，只有少數香港人認為應允許同性伴侶結婚（38%）； 然而，到了 2017 年時，超過半數的市民表示贊同同性婚姻（50.4%）。 我們的研究還詢問受訪者對特定議題的看法，例如醫院探訪權、免受住屋歧視權、遇上重大意外事故時為伴侶提出訴訟的權利及財產繼承權等。 在 2013 年，大部分的香港人已贊同同性伴侶應於上述議題享有權利，而支持的聲音於 2017 年也有所增長。 過去四年來，贊成同性伴侶在這些議題上應享有權利的市民人數百分比有著顯著的增長。  

在 2017 年，78% 的香港市民表示，同性伴侶應享有異性伴侶所擁有的部分權利，而 2013 年時則為 73%。 此外，69% 的市民於 2017 年表示，香港應制訂反性傾向歧視法，而對比 2013 年時則只有 58%。 我們也發現到，當問題提及社會接受度時，表示已接受同性戀者的市民比率顯著增長。  

English Abstract: Has public opinion concerning gay men and lesbians and their rights changed over time? Although much research has examined this question as it relates to other parts of the world, data on Hong Kong has been limited. This briefing paper helps to fill this gap.  

Our report is based on the first study ever to track changes over time in Hong Kong public opinion concerning legal protections for gay men and lesbians. In this study, we conducted a telephone survey of a representative sample of Hong Kong residents in 2013. We repeated this survey in 2017. During these two waves of data collection, interviewers asked respondents the same questions, except in 2017 we added a question about granting immigration rights to same-sex couples. This report examines changes in public opinion by comparing the data from the 2013 and 2017 surveys.  

A growing number of people in Hong Kong say they favor protecting gay and lesbian rights. In 2013, only a minority of Hong Kong people said that same-sex couples should be permitted to marry (38%). By 2017, however, over half of people expressed agreement with same-sex marriage (50.4%). Our study also asked respondents about rights related to specific issues, namely hospital visitation, housing discrimination, fatal accidents, and property inheritance. In 2013, a majority of Hong Kong people already favored same-sex couples’ rights in each of these areas, and those numbers grew by 2017. Over four years, there was a statistically significant increase in the percentage of people who agreed that same-sex couples should have rights in each of these areas.  

In 2017, 78% of Hong Kong people said that same-sex couples should have at least some of the rights enjoyed by different-sex couples, compared with 73% in 2013. In addition, 69% of people in 2017 said that Hong Kong should have a law to protect against sexual orientation discrimination, compared with 58% in 2013. We also found, when asking a general question about social acceptance, there was a statistically significant increase in the percentage of people who said they are accepting of gay men and lesbians. 
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